
تيم ملي فوتسال س�احلي ايران با 
فريدون حسن

   فوتبال ساحلي
برتري مقابل سوئيس به جمع چهار 
تيم برت�ر رقابت هاي ج�ام جهاني 
باهاما صعود كرد. بامداد جمعه س�احلي بازان ايران در مرحله 
يك چهارم نهايي مسابقات مقابل تيم قدرتمند سوئيس يكي از 
مدعيان اروپايي رقابت ها رفتند و موفق شدند در ديداري جذاب 
و نزديك ب�ا نتيجه چهار بر س�ه به پيروزي دس�ت پيدا كنند. 
در اين ديدار ابتدا ايران با دو گل محمد احمدزاده پيش افتاد، اما سوئيس 
با سه گل پي درپي در پايان وقت دوم سه بر دو پيش افتاد. در ثانيه هاي 
پاياني وقت سوم سيدعلي ناظم، گل مساوي ايران را زد تا كار دو تيم 
به وقت اضافه كشيده شود. در زمان اضافه درخشش پيمان حسيني، 
دروازه بان تيم ملي با گلزني محمدعلي مختاري همراه شد تا ايران فاتح 
اين ديدار بزرگ شود.  به اين ترتيب ملي پوشان كشورمان امشب و از 
ساعت 23:30 بايد براي راهيابي به فينال اين رقابت ها به مصاف تيم 
قدرتمند تاهيتي برود. تاهيتي با جذب پاراگوئه راهي نيمه نهايي شده 

است. اما راهيابي ايران به جمع چهار تيم برتر رقابت هاي جام جهاني با 
 AFC واكنش هاي زيادي روبه رو شده است. سايت رسمي فيفا و سايت
اين پيروزي را بازتاب داده اند. هر دوي اين سايت ها نوشتند: »ايران براي 
نخستين بار راهي نيمه نهايي جام جهاني شد و حالا براي رسيدن به 
فينال تنها تاهيتي را پيش رو دارد.« فدراسيون فوتبال كشورمان هم در 
پيامي راهيابي ملي پوشان ساحلي به جمع چهار تيم پاياني مسابقات 
جام جهاني را تبريك گفت. در بخشي از اين پيام آمده است: » پرداختن 
به اين پيروزي از س��وي س��ايت هاي فيفا و AFC گواهي بر نمايش 
فوق العاده اين تيم و افتخاري بزرگ در ويترين افتخارات فوتبال اين 
مرز و بوم است.«  لازم به ذكر است حريف امشب ملي پوشان ساحلي 
ايران يعني تاهيتي يكي از قدرت هاي برتر فوتبال ساحلي دنياست و 
رويارويي هاي ايران با اين تيم هميشه از جذابيت و حساسيت خاص 
برخوردار بوده است، تاهيتي تيمي است كه مي تواند در هر لحظه از 
بازي نتيجه را به سود خود تغيير دهد. بنابراين كار در ديدار امشب براي 

ملي پوشان ايران بسيار سخت است.

موناكو براي اولين بار در خانه باخت
يووه با ستاره آرژانتيني در يک قدمي فينال 

شگفتي سازي موناكو ادامه پيدا نكرد و يوونتوس با برتري دو بر صفر در 
خانه موناكو در بازي دوم دور رفت نيمه نهايي ليگ قهرمانان اروپا به يك 
قدمي فينال اين رقابت ها رسيد. گونس��الو ايگواين آرژانتيني به عنوان 
ستاره بازي هر دو گل يوونتوس را در دقايق 29 و 59 به ثمر رساند تا با اين 
پيروزي خارج از خانه، يك پاي يوونتوس به فينال ورزشگاه كارديف برسد 
و موناكو پس از قبول اولين شكست خانگي فصل در ليگ قهرمانان اروپا 
در بازي برگشت در تورين مجبور به رقم زدن معجزه در بازي برگشت 

سه شنبه آينده در ورزشگاه اختصاصي يوونتوس باشد. 
   3 موقعيت داشتند، 2 گل زدند!

اسيميليانو آلگري، سرمربي يوونتوس پس از برتري دو بر صفر تيمش 
در خانه موناكو در بازي رفت مرحل��ه نيمه نهايي ليگ قهرمانان اروپا از 
دو ستاره تمجيد و از يك بازيكن تيمش انتقاد كرد: »به هيچ وجه بازي 
راحتي نبود. حريف بسيار باتكنيك بود. ما هم مرتكب يكسري اشتباهات 
شديم، اما دروازه باني مثل بوفون را داشتيم كه با واكنش هاي عظيم خود 
دروازه را نجات داد. وقتي از موناكو جلو زديم، آنها چند موقعيت خطرناک 
ايجاد كردند كه خوشبختانه به نتيجه نرسيدند و ما نيز خوشحال شديم. 
حالا كه اين بازي را پشت سر گذاشتيم، گام مهم ديگري در بازي برگشت 

در پيش داريم كه بايد با جديت بيشتري كار را دنبال كنيم.«
لئوناردو ژارديم، سرمربي موناكو كه تيمش يكي از شگفتي سازان ليگ 
قهرمانان بوده، از مردانش با وجود باخت تقدير كرد. او معتقد اس��ت كه 
يارانش صاحب موقعيت هاي گل قابل توجهي در اين ديدار ش��دند كه با 
درخشش جيان لوييجي بوفون، گلر يووه به گل نرسيد. اين مربي اظهار 
داشت: »آنها بهتر از ما در ۱0 يا ۱5 دقيقه نخست بودند، اما بعد از آن دقايق، 
شرايط تغييركرد. چون مالكيت توپ بيشتري كسب كرديم و در يك سوم 
حريف، حضور بيشتري داشتيم. اما معتقدم سرانجام خوشي پيدا نكرديم. 
يووه سه موقعيت گل داشت كه دو مورد را به گل تبديل كرد، اما با داشتن 
سه موقعيت گل، ما گلي نزديم. چون جيان لوييجي بوفون، با واكنش هاي 
عظيم خود جلوي گلزني ما را گرفت. در واقع اين كه به گل نرسيديم، فقط 
به خاطر حضور او بود. او واقعاً دو تا سه واكنش بسيار خوب داشت.« با وجود 
اين شكست، اما ژارديم، اميدوارانه درباره بازي برگشت صحبت كرد: »كار 
ما در بازي برگشت بسيار دشوار شد اما بايد اميدمان را حفظ كنيم و باور 

داشته باشيم كه مي توانيم به فينال برسيم.«
   گل نمي زدم، بقيه مي زدند

اما ستاره بازي دوم نيمه نهايي ليگ قهرمانان، ستاره آرژانتيني يووه بود 
كه ايگواين با زدن هر دو گل نه تنها راه صعود تيمش را به سوي فينال 
ليگ قهرمانان اروپا هموار كرد بلكه آمار گلزن��ي خودش را هم در اين 
رقابت ها بهبود بخش��يد. او پيش از اين بازي در 24 مسابقه در مراحل 
حذفي  ليگ قهرمانان اروپا تنها دو گل زده و در اين مراحل هرگز براي 

يوونتوس گلي به ثمر نرسانده بود. 
گونسالو ايگواين كه تابستان سال گذشته با قراردادي 90 ميليون يورويي 
به بانوي پير ملحق ش��د، در پايان بازي به شبكه مدياست پرميوم گفت: 
»بازي مهمي را برديم و حالا دست پر از كسب يك پيروزي ارزشمند به 
خانه برمي گرديم. حالا بايد روي سري A تمركز كنيم و اميدوارم با بردن 
دربي، هرچه زودتر قهرماني مان را در ليگ مسجل كنيم. من هميشه سخت 
تلاش مي كنم و هدفم اين است كه بهترين بازي هايم را براي يوونتوس 
ارائه كنم. مهم ترين چيز اين است كه آرامش مان را حفظ كنيم چون بازي 
برگشت هنوز مانده است. من براي موفقيت تيم كار مي كنم و برايم پيروزي 
يوونتوس از هر چيزي مهم تر است. به همين دليل اگر گل نمي زدم و يووه 

با گل هاي بازيكن ديگري مي برد، باز هم خوشحال بودم.«
جان لوييجي بوفون هم يكي ديگر از ستاره هاي بازي چهارشنبه شب گذشته 
بود، او با واكنش هاي خيره كننده اش سهم بسزايي در پيروزي يوونتوس 
داش��ت و دقايق بس��ته ماندن دروازه اش در اين رقابت ها را به 62۱ دقيقه 
افزايش داد، بوفون پس از اين بازي به شبكه مدياست پرميوم گفت: »هدف 
من هميش��ه اين اس��ت كه ثابت كنم لياقت بازي در اين رقابت ها را دارم. 
مي خواهم دوران بازيگري ام را طوري به پايان برسانم كه مردم از شنيدن خبر 
بازنشستگي ام ناراحت شوند. نمي دانم كه آيا به اين هدف خواهم رسيد يا نه؛ 
اما بازي در تيمي مانند يوونتوس بدون شك به من براي محقق كردن هدفم 
كمك خواهد كرد.« وي درباره واكنش  هايي كه داشت هم گفت: »صحنه هاي 
آهسته واكنش هايم را نگاه نمي كنم پس نمي توانم درباره  آنها قضاوت كنم. 
براي من مهم ترين چيز اين است كه وقتي تيم به من نياز دارد، آماده كمك به 

آن باشيم. تا زماني كه بتوانم اين كار را انجام دهم و از خودم راضي هستم.«

 ارتقاي ليگ فوتبال با نگاه 
»کسب و کاري« به باشگاه ها

ليگ برتر فوتبال امسال نسبت به دوره هاي 
گذشته از نظر فني رشد محسوسي داشت 
و بازيكنان جوان با توج��ه قانوني كه براي 
استفاده از سهميه جوانان وضع شده، شانس 
بيش��تري براي بازي كردن داشتند. با تمام 
نكات مثبتي كه ليگ ايران دارد، اما معتقدم 
يك چالش بزرگ روبه روي ليگ پويا و خوب 
ايران قرار دارد كه ب��ه مديريت برمي گردد. 
دايره بس��ته اقتصادي در فوتبال كشورمان 
سبب ش��ده تا مديران باشگاه ها فقط مدير هزينه باش��ند و برنامه اي براي 
درآمدزايي نداش��ته باشند. اين ناشي از نگاه بس��ته حاكم بر فوتبال است، 
مديري كه مي آيد فقط خرج مي كند و فكر و ايده اي براي جبران هزينه ها 
ندارد، اين مسئله هم سبب شد تا در طول مسابقات ليگ كه به پايان رسيد، 
بارها ش��اهد اعتصاب برخي از تيم ها در اعتراض به مشكلات مالي بوديم، 
عدم نگاه اقتصادي حتي سبب مي شود تا در مربياني كه در ليگ هم فعاليت 
مي كنند، هم شاهد يك دايره بسته از مربياني باشيم كه از تيمي به تيمي ديگر 
جابه جا مي شوند و مربياني كه خلاق و صاحب ايده هستند، در اين چرخه قرار 
ندارند. اگرچه اراده اي براي اصلاح اين سيستم در فوتبال وجود ندارد، اما براي 
برون رفت از اين وضعيت بايد به باشگاه ها به عنوان يك كسب و كار نگاه شود، 
در اين صورت شاهد تحول بزرگي در باشگاه ها خواهيم بود، در اين شرايط 
مديران فعلي كه فكر اقتصادي ندارند، جايشان را به مديراني خواهند داد كه 
نگاه كسب و كاري به فوتبال دارند. مديراني سر كار خواهند آمد كه به باشگاه 
نگاه اقتصادي دارند و با توجه به هزينه هايي كه دارند، به دنبال راه هاي كسب 
درآمد نيز خواهند بود. در چنين سيستمي مدير يك باشگاه با توجه به اينكه 
دنبال درآمد است به دنبال مربياني خواهد رفت كه بتواند ايده جديدي داشته 
باشد و چرخه بسته مربيان شاغل در ليگ هم شكسته خواهد شد. علاوه بر اين 
با توجه به اينكه مدير باشگاه به اندازه درآمد هزينه مي كند، چنين مديريتي 
نگاه ويژه اي به رده هاي پايه و سرمايه گذاري روي رده جوانان خواهد داشت تا 
هزينه هايي كه براي خريد بازيكن مي دهد كمتر شود و اين مسئله شكوفايي 

فوتبال در رده هاي سني ديگر را به همراه دارد. 

دايي در سوپرليگ ترکيه!
رقابت هاي ليگ  برتر كه به پايان رسيد، 
سرمربيان تيم ها ش��روع به جست وجو 
و حتي برخي از پيش��نهادهاي خود را 
رسانه اي مي كنند. پس از امير قلعه نويي 
كه خبر علاق��ه تايلندي ها به خودش را 
اعلام كرد، خبر رسيده كه علي دايي هم 
سخت مورد توجه تركيه اي هاست. شنيده ها حاكي از آن است كه 
يكي از تيم هاي سوپرليگ تركيه خواستار حضور دايي براي فصل 
بعد در اين تيم شده است. نماينده اين تيم پيش از سفر تيم نفت 
به تبريز براي بازي با تراكتورسازي در فرودگاه با دايي صحبت هاي 
مقدماتي را انجام داده و قرار بر اين است كه حرف هاي نهايي ميان 
آنها بعد از برگزاري ديدار نهايي جام حذفي زده شود. بايد منتظر 

ماند و ديد اين انتقال عملي مي شود يا نه؟

بسکتبال بانوان در آغاز راهي سخت
صدور مجوز لباس اسلامي بانوان بسكتباليست خبري خوشحال كننده 
براي بس��كتبال و ورزش ايران اس��ت، خب��ري كه اميدواري��م به جاي 
استفاده هاي سياسي - انتخاباتي به پيشرفت روزافزون بسكتبال بانوان 
كشورمان منجر شود و بي مهري ها به ورزش زنان پايان يابد. سال هاست 
كه جاي خالي دختران بسكتباليست مسلمان ايراني در عرصه بين المللي 
احساس مي شد و سال ها بود كه حرف از تأييد پوشش اسلامي زده مي شد، 
اما فدراسيون جهاني بسكتبال برخلاف ساير فدراسيون هاي جهاني در 
مقابل اين خواسته بحق بانوان مس��لمان مقاومت مي كرد، اما در نهايت 
با پيگيري هاي ايران و برگزاري يك ديدار نمادين ولي مهم، س��ران فيبا 

سرانجام مجبور به عقب نشيني از مواضع گذشته خود شدند. 
موافقت فيبا با استفاده بانوان از پوشش سر خبري خوشحال كننده است 
كه سال ها منتظر شنيدن آن بوديم. طي اين سال ها كه دختران ايراني به 
جرم پايبندي به ارزش هاي ديني خود اجازه حضور در ميادين بين المللي 
را نداشتند تنها به اين اميد دست از بسكتبال نكشيدند كه روزي سران 
فيبا دست از نگاه هاي تبعيض آميز خود بكش��ند. خوشبختانه روزهاي 
گوشه نشيني بسكتباليست هاي مستعدمان به پايان رسيده و از ابتداي 
ماه اكتبر به بعد ديگر هيچ منعي ب��راي اعزام هاي بين المللي آنها وجود 
نخواهد داش��ت. در حالي كه برخي ها تصور مي كنند گرفتن نظر مثبت 
فدراسيون جهاني پايان كار اس��ت، ولي بهتر است هرچه زودتر دست از 
اين تصورات اشتباه و مهلك برداريم، چراكه تأييد پوشش اسلامي در واقع 
آغاز راه محسوب مي شود. سران فيبا سال ها تلاش كردند حجاب اسلامي 
را مانعي بر سر راه بس��كتبال جلوه دهند، اما پيگيري برخي كشورهاي 
مسلمان و ايران و برگزاري ديدار نمادين در تهران آنها را وادار به پذيرش 
پوشش بانوان مسلمان كرد. بايد ششدانگ حواسمان به اين موضوع باشد، 
حالا كه آنها از موضع خود كوتاه آمده اند منتظر حضور دختران محجبه در 
آوردگاه هاي مختلف هستند تا هم عملكردشان را زير ذره بين داشته باشند 
و هم در صورت امكان به لباس تأييد شده، ايراد بگيرند. دقيقاً به همين دليل 
است كه نبايد همه چيز را تمام شده انگاشت. برنامه ريزي و نگاه حرفه اي 
حلقه هاي گمشده ورزش بانوان ايران است كه شامل اغلب رشته ها مي شود. 
با توجه به اينكه بسكتبال كشورمان در بخش بانوان تجربه اي از حضور در 
رقابت هاي برون مرزي ندارد بايد با برنامه ري��زي و بهره گرفتن از دانش 
مربيان خارجي اين خلأ را پر كرد. اگرچه در به كارگيري مربيان خارجي نيز 
با محدوديت هايي مواجه هستيم، ولي با اين حال از ميان گزينه هاي موجود 
بايد بهترين ها را انتخاب كرد تا توانايي هاي دختران بسكتباليست مان 
هرچه زودتر به عرصه نمايش درآيد. به رغم اينكه تعلل فدراسيون جهاني در 
پذيرش حق بانوان مسلمان فرصت هاي زيادي را از ملي پوشان كشورمان 
گرفته است، اما ديگر بهانه اي براي درجا زدن، عقب بودن از بسكتبال روز 
دنيا، بي تفاوتي به بانوان اين رشته و اعزام نشدن به رقابت هاي برون مرزي 
وجود ندارد. همانطور كه اشاره شد كوتاه آمدن فيبا بار مسئوليت ورزش 
ايران را سنگين تر از قبل كرده است. كم توجهي به ورزش بانوان همواره يكي 
از انتقادهاي ورزشكاران زن كشورمان بوده است. با اينكه در ساير رشته ها 
پوشش اسلامي س��ال ها قبل به تأييد جهاني رسيده و محدوديتي براي 
حضور در رقابت هاي خارجي وجود ندارد، ولي با اين وجود عدم رسيدگي و 
بي برنامگي ورزشكاران زن ايراني را از رسيدن به جايگاه واقعي شان بازداشته 
است. تنها چند فدراسيون هستند كه براي ارتقا بانوان ملي پوش خود برنامه 
دارند و تبعيض جنسيتي را مدنظر قرار نمي دهند. تكواندو بهترين نمونه اي 
است كه مي توان به آن اشاره كرد، تكواندويي كه نتيجه ارزش قائل شدن 
به بانوان را در المپيك ريو گرفت و اولين مدال تاريخ ورزش بانوان ايران به 
نام اين رشته ثبت شد. در حالي كه رش��ته هايي چون فوتبال،  فوتسال، 
تيراندازي و كارات��ه از بي توجهي، كمبود بودجه، نب��ود امكانات كافي و 
تبعيض به شدت رنج مي برند و صداي اعتراض شان را نيز كسي نمي شنود.  
در شرايطي كه با اندكي توجه و تغيير نگرش مي توان اعتلاي ورزش بانوان 
را در كوتاه ترين زمان ممكن مشاهده كرد.  ورزشكاران زن ايراني پس از 
انقلاب اسلامي با حجاب اسلامي در تورنمنت هاي معتبر حضوري فعال 
داشته و همواره خار چشم دشمنان و بيگانگان بوده اند.  اگر هنوز درخشش 
بانوان ايران در اين عرصه يكي از دغدغه هاي مس��ئولان ارشد ورزش به 
شمار مي رود دختران بسكتباليست همچون سايرين منتظر نگاه ويژه آنها 

و  هموار شدن مسير پيشرفت هستند.

پرون�ده ش�انزدهمين دوره رقابت ه�اي ليگ 
حرفه اي فوتبال ايران پنج شنبه با برگزاري همه 
بازي ها بسته ش�د. آن هم در حالي كه قهرمان 
اين دوره از رقابت ها چند هفته قبل مش�خص 
ش�ده بود، اما تكلي�ف تيم هاي س�قوط كنند 
همانند سال گذشته، به هفته پاياني كشيده شد. 
جدال قهرماني، هفته بيس��ت و هفت��م بود كه 
به پايان رسيد و پرس��پوليس توانست با برتري 
دو بر صفر مقاب��ل ماشين س��ازي در تبريز، اين 
عنوان را بعد از 9 سال از آن خود كند، اما قهرمان 
اين دوره از رقابت ها كه ليگ را با پيروزي يك بر 
صفر مقابل سايپا آغاز كرده بود، نتوانست با برد 
به كار خود خاتمه دهد و با شكست يك بر صفر 
مقابل سياه جامگان ليگ شانزدهم را به پايان برد. 
البته در شرايطي كه برانكو در آخرين ديدار ليگ 
كه اهميتي از لحاظ امتيازي براي سرخپوشان 
نداشت،  تيم دوم خود را روانه ميدان كرد و بابت 

همين مسئله و شكستي كه متحمل شد،  از سوي 
صبا به ارائه فوتبال ناپاک متهم شد. 
   باخت قلعه نويي به منصوريان

با رس��يدن عن��وان قهرماني ليگ ش��انزدهم به 
پرسپوليس، استقلال و تراكتور، مدعيان جامانده 
از اين ك��ورس،  براي كس��ب رتب��ه دوم جدول 
)نايب قهرماني( خيز برداشتند. در اين جدال اما 
باز هم موفقيتي نصيب ياران قلعه نويي نشد. در 
واقع به همان اندازه كه استقلال در نيم فصل دوم 
متحول شد و توانست خود را از ميانه هاي جدول 
به جمع مدعيان برس��اند، تراكتور با پست رفتي 
قابل توجه، از جم��ع مدعيان فاصل��ه گرفت تا 
در نهايت از دس��تيابي به رتب��ه دوم جدول نيز 
بازماند. تراكتور ليگ شانزدهم را با پيروزي يك 
برصفر مقابل نفتي هاي تهران ب��ه پايان برد، اما 
اين سه امتياز نتوانس��ت اهداف اين تيم تبريزي 
را محقق كند، چراكه چن��د كيلومتر دورتر، در 

تهران، اس��تقلال با پي��روزي دو بر ي��ك مقابل 
سپاهان، سند رده دوم جدول را به نام خود زده 
بود تا دست ياران قلعه نويي بعد از كوتاهي از رده 
نخس��ت،  از رتبه دوم جدول رده بندي نيز كوتاه 
بماند. در واقع تراكتور اين رقابت را به استقلال 

باخت تا تنها اميدش به جام حذفي باشد. 
  جنگ سهميه 

همه جدال هاي روز پنج ش��نبه ب��راي حفظ بقا يا 
كسب نايب قهرماني و قرار گرفتن در رده دوم جدول 
نبود. جدالي هم در چند پله پايين تر بين تيم هاي 
ذوب آهن،  سپاهان و پيكان تهران براي كسب رده 
چهارم جدول بود، براي كسب سهميه رقابت هاي 
ليگ قهرمانان آسيا. با توجه به اينكه ايران 3/5 سهميه 
در اين رقابت ها دارد، )قهرمان ليگ و نايب قهرمان 
ليگ، قهرمان ج��ام حذفي و تيم س��وم جدول كه 
از طريق پل��ي آف راهي اين رقابت ها مي ش��ود( در 
صورت قهرماني تراكتورسازي در جام حذفي، تيم 

چهارم جدول مي تواند سهميه حضور در بازي هاي 
آسيايي را البته از طريق پلي آف كسب كند. هرچند 
كه در صورت قهرماني نفت تهران،  اين سهميه نصف 
و نيمه به تراكتورسازان مي رس��د. با اين وجود، سه 
تيم ذوب آهن،  پيكان و سپاهان در هفته پاياني براي 
شانس كسب سهميه به ميدان رفتند كه در اين بين 
سپاهان با شكست دو بر يك مقابل استقلال اندک 
ش��انس خود را براي حضور در رقابت هاي آسيايي 
از دس��ت داد، اما ذوب آهن،  ديگر نماينده اصفهان 
با پيروزي دو بر صفر مقابل پديده، موفق ش��د اين 
شانس را از آن خود كند و طبيعتاً با پيروزي ذوبي ها، 
پيروزي دو بر يك پيكان نيز نتوانست اين تيم را به 

كسب سهميه آسيا اميدوار كند. 
   پايان تلخ

پايان تلخ ليگ شانزدهم اما براي صبا نوشته شده 
بود. سقوط ماشين سازي با كسب تنها ۱6امتياز از 
ليگ امسال، مدت ها قبل نوشته شده بود و شكست 
يك بر صفر اين تيم در هفته پاياني كوچك ترين 
تأثيري در اين سرنوشت نداش��ت، اما سرنوشت 
ديگر تيم س��قوط كننده همانند سال گذشته به 
هفته پاياني كشيده شد. يكي در مشهد به مصاف 
قهرمان ليگ رفت و ديگري در خانه از اس��تقلال 
خوزستان پذيرايي كرد. هر دو نيز برد مي خواستند. 
هم س��ياه جامگان و هم صباي قم. اما صبا باخت، 
نتيجه اي كه اين تيم را روانه ليگ دسته يك كرد. 
البته صبا به نتيجه بازي سياه جامگان و پرسپوليس 
معترض بود. استفاده قهرمان ليگ از نفرات دوم خود 
در هفته پاياني از نظر نماينده قم، فوتبالي ناپاک بود 
هرچند كه با وجود پيروزي سياه جامگان، پيروزي 
در آخرين هفته ليگ مي توانست صبا را در ليگ 
ماندگار كند. نتيجه اي كه در قم رقم نخورد تا ليگ 
هفدهم نماينده اي از قم، نداشته باشد، اما در مشهد 
جدا از اتهاماتي كه صبايي ها زدند، اتفاقات جالبي 
رقم خورد و اكبر ميثاقيان توانست دومين مأموريت 
غيرممكن خود را به خوبي به پايان برساند و يك روز 
بزرگ ديگري در كارنامه مربيگري اش ثبت كند.        

ميثاقيان كه عكس العمل هايش در جريان آخرين 
بازي ليگ شانزدهم بسياري را نگران حال او كرده 
بود، به خواست همسرش بعد از پيروزي يك بر صفر 
مقابل پرسپوليس و بقا در ليگ قصد خداحافظي از 
فوتبال را داشت كه هواداران مانع از عملي كردن 

تصميم او شدند. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

کسي از  آينده خبر ندارد
برانكو و پرسپوليس قهرمان ليگ شدند و 
حالا اين مسئله كه سرمربي كروات براي 
فصل بعد در جمع سرخ ها مي ماند يا نه 
اصلي ترين سؤال هواداران پرسپوليس 
است. برانكو پيش از ديدار تيمش مقابل 
س��ياه جامگان در اين خص��وص گفت: 
»چه كسي از آينده خبر دارد؟ چه كسي مي داند فردا چه اتفاقي 
مي افتد؟ هرچند تا ش��روع فصل آينده زمان زيادي باقي نمانده 
و روزها خيل��ي زود مي گذرند.« حرف ه��اي دوپهلوي برانكو در 
روزهايي كه پرس��پوليس بايد آماده مصافي حس��اس در ليگ 
قهرمانان آسيا شود، هرچند كه مي تواند اميدواركننده باشد، اما به 
هر حال نگراني هاي خاص خود را هم به دنبال دارد،  نگراني هايي 

كه تا چند هفته ديگر با طرفداران اين تيم خواهد بود.

پول بدهيد ستاره هايمان بمانند
درخواست كمك باشگاه هاي استقلال و 
پرسپوليس از هوادارانشان حالا ديگر به 
يك عادت تبديل شده و هيچ بعيد نيست 
كه در آينده شاهد باشيم كه اين مسئله 
تبديل به ي��ك وظيفه براي ه��واداران 
دو تيم پايتخت شود. گواه اين مسئله را 
مي توان از حرف هاي منصوريان، سرمربي استقلال پس از پايان 
بازي تيمش در ليگ برتر دانست: »هواداران كمك كنند تا بتوانيم 
س��تاره هايمان را در تيم نگه داريم، اگ��ر آنها كمك نكنند فصل 
آينده فصلي سخت را پيش رو خواهيم داشت.« بيان اين حرف از 
سوي سرمربي آبي ها كافي است كه هوادار استقلال از همين حالا 
حساب كار دستش بيايد، فقط در اين ميان كسي نيست بپرسد 

تكليف خود آقايان چيست؟

هومن افاضلي

كارشناس فوتبال

چين هم حريف شاگردان سيچلو نشد
اميدهاي واليبال ايران با پيروزي س��ه بر صف��ر مقابل چين به مرحله 
يك چهارم نهايي رقابت ه��اي قهرماني اميدهاي آس��يا در اردبيل راه 
يافتند. شاگردان خوان س��يچلو كه در اين دوره از رقابت ها قدرتمند 
ظاهر شده اند روز پنج شنبه نيز با مالزي روبه رو شدند و سه بر يك اين 
تيم را از پيش رو برداش��تند، اميد هاي ايران در چهارمين بازي فردا به 
مصاف قزاقستان مي روند. در س��اير بازي ها تيم ملي تايلند سه بر يك 

قزاقستان را از پيش رو برداشت. 
س��رمربي تيم واليبال ايران پس از برتري مقابل چي��ن با بيان اين كه 
چيني ها 50 دفاع مستقيم در سه بازي گذشته داشتند اما برابر ايران 
تنها دو دفاع انجام دادند، گفت:»كليد برد م��ا همين بود و ما آن را در 
اختيار داش��تيم. اميدوارم و كار مي كنيم بازيكنان هر روز بهتر و بهتر 
شوند. اين هدف ماست كه تيم زير 23 س��ال ايران را پرورش دهيم تا 
بازيكنانش در آينده در تيم بزرگسالان حضور داشته باشند. اين روند 
را ادامه مي دهيم و خوشحاليم در برابر حريفي كه تا الان بهترين بود، 
بازي خوبي انجام داديم. من به تيم و بازيكنانم اعتقاد دارم قبلًا هم گفتم 

كاري مي كنيم كه اين بازيكنان را در تيم بزرگسالان ببينيد.«
خوان سيچلو در خصوص ديدار روز يك شنبه ايران با قزاقستان عنوان 
كرد:» اين كه چه اتفاقي بيافتد بستگي به شرايط دارد. اگر خوب بازي 
كنيد شانس بردن داريد و اگر بد بازي كنيد شانسي نداريد. آماده سازي 
ما براي بردن است. مي خواهيم برنده ش��ويم و به نيمه نهايي و نهايي 
برويم. الان در حال حاضر به يك چهارم نهايي فكر مي كنيم چون اگر 

ببازيم شما من را خواهيد كشت.«

سعيد احمديان

شيوا نوروزي
پايان تلخ قهرمان ليگ شانزدهم

تراکتور، بازي و نايب قهرماني را به استقلال باخت

اهداي نشان عالي IPC به مرحوم گلبارنژاد
رئيس كميته بين المللي پارالمپيك عالي ترين نشان اين كميته را به خانواده 
مرحوم گلبارنژاد اهدا كرد. كاروان پارالمپيك كشورمان با بهترين نفرات 
خود به ريو اعزام شد و مدال هاي ارزش��مندي براي كشورمان به ارمغان 
آمد. منتها درگذشت بهمن گلبارنژاد در حين مسابقات دوچرخه سواري 
پارالمپيك 20۱6 را به كام ورزش ايران تل��خ كرد.  فيليپ كريون رئيس 
كميته بين المللي پارالمپيك،  در سفرش به ايران ديداري با خانواده اين 
دوچرخه سوار پارالمپيكي داشت. كريون پس از حضور بر سرمزار مرحوم 
گلبارنژاد عالي ترين نشان IPC را كه اعتباري بالاتري از مدال پارالمپيك 

دارد را به همسر و فرزند پارالمپين كشورمان اهدا كرد.

تلاش هاي چند ساله ايران براي تأييد 
حامد قهرماني
   بسكتبال

پوشش بانوان بسكتبال كشورمان و 
ساير كشورهاي مسلمان سرانجام 
 به نتيجه رس�يد و فدراس�يون جهاني با اين پوش�ش و حضور 
بان�وان محجب�ه اي�ران در ميادي�ن بين المللي موافق�ت كرد.
 طي روزهاي گذشته تلاش هاي زيادي از سوي وزير ورزش صورت 
گرفته كه به نوعي كس��ب اين موفقيت به پيگيري هاي سلطاني فر 
مربوط ش��ود كه ناگفته پيداس��ت اين نيز جزو مانورهاي تبليغاتي 
وزير و برخي اطرافيان او در خصوص انتخابات رياس��ت جمهوري 
است. به هر حال آنچه در اين ميان مهم اس��ت، موفقيتي است كه 
نصيب ورزش بانوان ايران شده و تفاوتي نمي كند كه چه كسي در آن 
نقش داشته است، هرچند كه نبايد آن را به نام خود و سياست هاي 
دلخواه ثبت و ضبط كرد )قابل توجه آقاي وزير و اطرافيان(. با اعلام 
محمود مشحون، رئيس فدراسيون بسكتبال بانوان ايران مي توانند از 

اول اكتبر )مهر ماه امسال( با حجاب اسلامي در مسابقات بين المللي 
شركت كنند.  در اين ميان فريده هادوي، سرمربي تيم ملي بسكتبال 
بانوان نيز با ابراز خوشحالي از فرصتي كه براي ملي پوشان بسكتبال 
پيش آمده،  گفت: »كارهاي زيادي در پيش داريم تا توانايي و پتانسيل 
بالاي بسكتبال بانوان ايران را به فعليت دربياوريم، اين موفقيت باعث 
افزايش حضور استعدادها در بسكتبال مي شود استعدادهايي كه طي 
سال هاي قبل به س��بب محدوديت ها به رشته هاي ديگر رفته اند.« 
سرمربي تيم ملي بس��كتبال بانوان اضافه كرد: »بايد مربيان هم به 
لحاظ علمي رشد كنند كه البته ارتباط با مجامع بين المللي و حضور 
در مسابقات باعث اين رشد مي شود. در اين چند سال به بسكتبال 
بانوان ظلم ش��د و حالا فرصتي دس��ت داده كه بتوانيم توانايي ها و 
پتانسيل هاي خود را نش��ان دهيم، البته هدفمان را بايد متناسب با 
شرايط مان تعريف كنيم بايد با توقعات عادي پيش برويم و همگي 

براي رسيدن به موفقيت دست به دست هم دهيم.«

مانور انتخاباتي وزارت ورزش روي کار انجام شده!
حجاب بانوان بسكتبال تأييد شد

دنيا حيدري
   گزارش

سوئيس هم حريف ساحلي بازان ايران نشد

تاهيتي نردبان صعود به فينال جام جهاني


